

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN JAWAB LISAN DEWAN RAKYAT  
MESYUARAT KE DUA, PENGGAL KE DUA,  
PARLIMEN KE EMPATBELAS**

---

**PERTANYAAN : JAWAB LISAN**

**DARIPADA : YB PUAN KHOO POAY TIONG  
(KOTA MELAKA)**

**TARIKH : 9 JULAI 2019**

**SOALAN NO.**

Minta **MENTERI DALAM NEGERI** menyatakan jumlah pelancong asing dari China yang mempunyai visa pelawat tetapi tidak dibenarkan masuk apabila tiba Malaysia untuk tahun 2015-2018, dan apakah sebab-sebab mereka tidak dibenarkan masuk walaupun visa sudah diluluskan.

**JAWAPAN**

Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Notis Penolakan Masuk (NPM) dikeluarkan untuk melarang kemasukan seseorang ke Malaysia berpandukan kepada kuasa yang diperuntukkan di bawah Akta Imigresen 1959/63 dan berdasarkan rekod Jabatan Imigresen Malaysia (JIM), jumlah warganegara Republik Rakyat China (RRC) yang dikeluarkan NPM bagi sepanjang tempoh tahun 2015 hingga 2018 adalah berjumlah 20,987 orang.

Faktor-faktor seseorang warganegara asing dilarang untuk memasuki Malaysia dan dikeluarkan NPM antara lainnya adalah seperti berikut:

- i. tidak memiliki pasport atau dokumen perjalanan yang sah untuk memasuki Malaysia;
- ii. tidak mempunyai visa sah (bagi negara yang memerlukan visa untuk memasuki Malaysia);
- iii. nama tersenarai di dalam Senarai Syak Jabatan Imigresen Malaysia (JIM);
- iv. tergolong sebagai imigran larangan di bawah Seksyen 8(3) Akta Imigresen 1959/63;
- v. tidak mempunyai 'wang tunjuk' untuk membuktikan keupayaan menanggung kos perbelanjaan sara diri sepanjang tempoh keberadaan di Malaysia;
- vi. pemegang pasport sebuah negara yang tidak mempunyai hubungan diplomatik dengan Malaysia dan tiada kelulusan khas dari KDN untuk memasuki Malaysia; dan

- vii. mana-mana orang yang tergolong sebagai golongan pelawat asing yang dilarang dari memasuki Malaysia oleh sesuatu pihak berkuasa Kerajaan atau oleh sebab-sebab tertentu seperti ditetapkan oleh Ketua Pengarah melalui pemberitahuan semasa.

Bagi warganegara RRC, pelaksanaan *Electronic Travel Registration and Information* (eNTRI) merupakan kemudahan tanpa visa bagi pelawat RRC untuk memasuki Malaysia atas tujuan melancong / sosial. Ia mula dilaksanakan pada 1 Mac 2016 sebelum diperluaskan kepada pelancong warganegara India pada 1 April 2017 dengan pelanjutan dilaksanakan secara tahunan mengikut dasar semasa Kerajaan. Tempoh keberadaan yang dibenarkan adalah selama 15 hari.

Walau bagaimanapun, berdasarkan Seksyen 9A Akta Imigresen 1959/63 (Akta 155) berkaitan kuasa Ketua Pengarah mengehendkan kemasukan ke dalam Malaysia, pihak Imigresen boleh membataskan tempoh mana-mana orang atau golongan orang yang memasuki atau memasuki semula Malaysia untuk berada di Malaysia, atas kepentingan keselamatan awam atau apa-apa keadaan ekonomi, perindustrian, sosial, pendidikan atau keadaan lain.

Berdasarkan *Standard Operating Procedure* (SOP) sedia ada bagi tujuan kawalan di pintu masuk, pegawai imigresen mempunyai kuasa untuk menyemak beberapa kriteria NPM seperti dinyatakan sebelum menentukan kelayakan kemasukan individu dan tempoh keberadaannya di Malaysia.